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PROTOKÓŁ nr 38/09  
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach w dniu 16 listopada 2009 roku w godz. od 1530 do 1700  
w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach, ul. Mickiewicza 1. 

  
Obecni członkowie Komisji:  
1. Tadeusz   Szymańczyk – Przewodniczący 
2. Sławomir  Szeszko   – Wiceprzewodniczący  
3. Lechosław  Bołtrukanis  
4. Mieczysław  Jurewicz  
5. Zdzisław  Koncewicz  
6. Anna   Ruszewska  
7. Andrzej   Turowski  
 
W posiedzeniu udział wzięli:  
1. Czesław   Renkiewicz  – Za-ca Prezydenta Miasta  
2.  Honorata  Rudnik  – Naczelnik Wydz. „ZPS”  
3. Maria   Metelska  – Dyrektor MOPS  
4. Maria   Bałdyga  – Przedstawiciel projektodawców  
5. Jolanta   Sochańska  – Przedstawiciel projektodawców 
6. Józef   Kimera  – Przedstawiciel projektodawców 
 

Lista obecności – stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Do protokołu nr 37/09 z posiedzenia Komisji z dnia 28 października 2009 roku  
nie wniesiono uwag, wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję.  

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Tadeusz Szymańczyk – Przewodniczący 
Komisji. Powitał zaproszonych gości oraz zapytał o uwagi do porządku 
posiedzenia.  

Uwag nie wniesiono, wobec czego został przyjęty następujący porządek 
posiedzenia:  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk  
w wieku 13 lat”.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Suwałkach.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2010 rok  
i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 



 2

Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006 – 2015.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w 2010 r.  

5. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 
lat” – załącznik nr 2 do protokołu.  

Maria Bałdyga w imieniu mieszkańców popierających inicjatywę zwróciła się 
z apelem do radnych o pozytywne zaopiniowanie uchwały przedłoŜonej  
w wersji. Program dotyczy profilaktyki zdrowotnej, a wiadome jest, Ŝe zdrowie 
jest wartością największą i najcenniejszą.  
 

Józef Kimera argumentował, iŜ jest to pierwsza inicjatywa społeczna, którą 
poparło ponad 2 tysiące osób. Jest to przykład tego iŜ, mieszkańcy mogą 
decydować o swoim losie, taka ilość podpisów mieszkańców świadczy  
o potrzebie profilaktyki w tej dziedzinie.  
 

Tadeusz Szymańczyk zapytał w jakim okresie została przeprowadzona akcja 
zbierania podpisów? 
 

Józef Kimera – okresie wakacyjnym.  
 

Lechosław Bołtrukanis zgłosił wniosek polegający na wprowadzeniu zmiany  
w zapisie w § 3, tj. zastąpienie kwoty 540 tys. zł kwotą 395 tys. zł oraz zmianę 
zapisu w rozdziale IV Programu polegającą na nazwaniu punktem 1 całej treści 
tego rozdziału i dodanie punktu 2 o treści: „Koszt szczepionki jest finansowany 
z budŜetu miejskiego w 100% dla dziewcząt z rodzin, które spełniają kryterium 
dochodowe uprawniające do świadczeń rodzinnych. W pozostałych 
przypadkach koszt szczepionki jest finansowany z budŜetu miejskiego  
w wysokości 50 % ich wartości.” Argumentował zmniejszanie kwoty faktem,  
e rodzice osiągający dochody powyŜej średniej krajowej są w stanie 
sfinansować szczepionki swoim córkom.  
 

Tadeusz Szymańczyk powiedział, iŜ nie zgadza się na zmniejszenie kwoty. 
Argumentował, Ŝe jeŜeli wszystkie zaplanowane osoby nie skorzystają  
ze szczepionek, wówczas środki na realizację tego Programu w danym roku 
budŜetowym mogłyby być przesunięte na inny cel. Zapytał w jaki sposób jest 
planowane przeprowadzenie akcji informacyjnej. Dodał, iŜ on osobiście optuje 
za wysłaniem zawiadomienia kaŜdej zainteresowanej osobie indywidualnie  
do domu.  
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Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ zgodnie z decyzją Klubu Radnych 
„Sojusz Lewicy Demokratycznej” jest przeciwny obniŜeniu kwoty,  
czyli przeciwny wnioskowi przedstawionemu przez Lechosława Bołtrukanisa  
i będzie głosował za projektem przedłoŜonym przez projektodawców uchwały.  
 

Tadeusz Szymańczyk stwierdził, iŜ w dyskusji jest brak opinii stanowiska 
medycznego.  
 

Józef Kimera oznajmił, Ŝe pani doktor Jolanta Sochańska nie mogła wziąć 
udziału w posiedzeniu.  
 

Honorata Rudnik poinformowała, iŜ na podstawie wszelkich posiadanych 
danych, środowisko medyczne jest za tego typu profilaktyką.  
 

Marek Buczyński stwierdził, iŜ problem jest bardzo waŜny, jednakŜe naleŜy 
racjonalnie gospodarować groszem publicznym i pomagać najbiedniejszym. 
Odnosząc się do pomysłu pana Tadeusza Szymańczyka, aby informować kaŜdego 
zainteresowanego indywidualnie wyjaśnił, iŜ pociągnęło by to za sobą zbyt 
wysokie koszty, poza tym w wielu wypadkach – brak rezultatu takiej akcji. Byłyby 
to niepotrzebnie wydatkowane środki. Argumentował, iŜ mieszkańcy zwracają się 
do samorządu z prośbami o wszelkiego rodzaju pomoc, dlatego naleŜy mieć na 
uwadze całą lokalną społeczność i gospodarnie planować budŜet. Dodał 
równieŜ, iŜ w treści uchwały jest zapis, iŜ Program… przyjmuje się do realizacji 
w roku 2010 z moŜliwością przedłuŜenia na kolejne lata. Poza tym, jeśli zaszła 
taka potrzeba zawsze moŜna podjąć zmiany w budŜecie i zwiększyć kwotę  
na ten cel. Prosił aby radni wprowadzili kryterium dochodowości.  
 

Andrzej Turowski  powiedział, iŜ optuje za opinią prezydenta o zróŜnicowaniu 
kosztów.  
 

Honorata Rudnik dodała, iŜ w róŜnych samorządach jest róŜna praktyka, jednak 
wskazane jest przez organy kontrolujące stosowanie kryterium dochodowego.  
 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały i w głosowaniu nad 
wnioskiem radnego Lechosława Bołtrukanisa o zmianę w § 3 polegającą  
na zmniejszeniu środków finansowych w budŜecie miasta na pokrycie kosztów 
realizacji Programu do kwoty 395.00 tys. złotych (trzysta dziewięćdziesiąt pięć 
tysięcy złotych) oraz zmiany zapisu w punkcie IV  załącznika do uchwały  
w postaci wprowadzenia zapisu w dwóch punktach. Punkt pierwszy powinno się 
wprowadzić na początku rozdziału oraz dodać po podpunkcie „e” punkt drugi 
brzmiący następująco: „Koszt szczepionki jest finansowany z budŜetu miejskiego 
w 100% dla dziewcząt z rodzin, które spełniają kryterium dochodowe 
uprawniające do świadczeń rodzinnych. W pozostałych przypadkach koszt 
szczepionki jest finansowany z budŜetu miejskiego w wysokości 50 % ich 
wartości.”  
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− za    – 4 radnych,  
− przeciw   – 2 radnych,  
− wstrzymał się  – 1 radny.  
Komisja większością głosów pozytywnie przyjęła powyŜszy wniosek.  
 

Radni nie wnieśli innych uwag oraz wniosków do projektu uchwały  
i w głosowaniu:  
− za    – 6 radnych,  
− przeciw   – 0,  
− wstrzymał się  – 1 radny.  
 

Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
w sprawie przyjęcia „Programu pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy  
dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat” wraz z uwzględnieniem zgłoszonego 
wniosku – opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Ad pkt. 2 Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach  – 
załącznik nr 4 do protokołu.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały i w głosowaniu:  
− za    – 7 radnych,  
− przeciw   – 0,  
− wstrzymało się  – 0.  
 

Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Suwałkach – opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

Ad pkt. 3 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii w Suwałkach na 2010 rok i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006 – 2015 –
załącznik nr 6 do protokołu.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały i w głosowaniu:  
− za    – 7 radnych,  
− przeciw   – 0,  
− wstrzymało się  – 0.  
 

Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2010 rok  
i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  
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29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006 – 2015 – opinia stanowi załącznik nr 7 
do protokołu.  
 

Ad pkt. 4 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w 2010 r. –
załącznik nr 8 do protokołu.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały i w głosowaniu:  
− za    – 7 radnych,  
− przeciw   – 0,  
− wstrzymało się  – 0.  
 

Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2010 rok  
i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  
29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006 – 2015 – opinia stanowi załącznik nr 9 
do protokołu.  
 

Ad pkt. 5 Wolne wnioski.  

Radni nie wnieśli wi ęcej uwag i na tym protokół zakończono.  

 

               Przewodniczący Komisji 
              Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

     Rady Miejskiej w Suwałkach  
                 
                 Tadeusz Szymańczyk    
 
Protokołowała:       
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  

 


